Part 4 Writing

写作题目

假定你是李华,你的美国朋友 Frank 给你发邮件表示他很钦佩中国的诺贝尔奖获得者屠呦呦,想更多地了解她的生平事迹,请你根据以下内容给他回一封电子邮件。

主要内容:

- 1.出生时间和出生地(1930年,浙江省宁波市);
- 2.学业(1951年进入北京大学,生物医药学专业);
- 3.主要事迹和贡献。

注意:

- 1.词数 100 左右;
- 2.可以适当增加细节,以使行文连贯;
- 3.开头和结尾已给出,不计入总词数。

biomedicine[barov medisin]n.

生物医学

artemisinin [a z tı mi z sının]n.

青蒿素 (抗疟药); 青蒿提取物

malaria[məˈleəriə]n.

<u>疟疾</u>

参考词汇: 生物医药学 biomedicine 青蒿素 artemisinin 疟疾

ma	laria			
De	ar Frank,			

Yours,

Li Hua

思路点拨

主题	人物事迹描述	体裁	应用文			
人子尔	以第三人称为主	时态	以一般过去时和现在完成			
人称		門 心	时为主			
	第一段:回应询问,引出话题					
布局	第二段:介绍人物生平事迹					
	第三段:人物评价,结束话题					

遣词造句

vigour /'v1g.ər/ noun [U] UK (US vigor)

strength, energy, or enthusiasm[热情]

体力;精力;活力

endurance /m dor.əns/ noun [U]

the ability to keep doing something difficult, unpleasant, or painful for a long time

忍耐力,耐受力

persevere / p3 I.si viər/verb [1]

to try to do or continue doing something in a determined[坚决的]

way, despite having problems

锲而不舍, 坚持不懈

perseverance / p3 : .si viə.rəns/ noun [U]

continued effort and determination [持续的努力和决心]

不屈不挠,坚持不懈

commitment /kə ˈmɪt.mənt/ noun [C or U]

a willingness to give your time and energy to something that you believe in, or a promise or firm decision to do something

【愿意把时间和精力花在你相信的事情上,或者承诺或坚定的决 定去做某事】

忠诚;投入;奉献;承诺,保证,诺言

enthusiastic /ɪn θ ju ː.ziˈæs.tɪk/ adjective showing enthusiasm[表现出热情]

热心的: 热情的: 热衷的

- I.用本单元所学单词或短语填空
- 1.*vigour* n.精力;力量;活力
- 2.endurance n.耐久力;忍耐力
- 3.persevere vi.坚持;孜孜以求
- 4.perseverance n.毅力;韧性;不屈不挠的精神
- 5.commitment n.承诺;保证;奉献
- 6.be enthusiastic about 对.....充满热情

答案 1.vigour 2.endurance 3.persevere

- 4.perseverance 5.commitment 6.be enthusiastic about
- Ⅱ.本单元语块、语法运用
- 1.完成句子
- (1)在北京大学的时候,她对自己的专业课程生物医学极富热情。

hugely /ˈhju ː dʒ.li/ adverb

to a great degree

非常,极度

While in Beijing University, she *was hugely enthusiastic about* biomedicine, her major course.

(2)青蒿素是一种治疗疟疾的至关重要的新药。

for /fo Ir/ preposition (INTENDED FOR)

intended to be given to [打算给予]

(表示给予的对象)给

for /fo I r/ preposition (PURPOSE)

having the purpose of [目的是]

为了

Artemisinin is a crucial new medicine *for malaria*.

(3)据估计,仅在非洲青蒿素每年挽救 10 万人的生命。

estimate /'es.ti.meit/verb [T]

to guess or calculate the cost, size, value, etc. of something

估计;估算;估价

It is estimated that artemisinin <u>saves</u> 100,000 lives[laɪvz] a year in Africa alone.

(4)屠呦呦85岁时成为诺贝尔奖获得者。

winner / win.ər/ noun [C]

someone who wins a game, competition, or election

获胜者; 冠军

Tu Youyou *became a Nobel Prize winner* at the age of 85.

(5)屠呦呦过去以及现在仍然因她非凡的活力和出色的忍耐力而出名。

distinguish /di 'stin.gwif/ verb[I or T, not continuous]

to notice or understand the difference between two things, or to make one person or thing seem different from another

【注意或理解两个事物之间的区别,或使一个人或事物看起来与另一个人或事物不同】

区分,分辨;使有所区别

distinguished /di stin.gwift/ adjective

used to describe a respected and admired person, or their work

杰出的,突出的,卓越的,著名的

tremendous /tri men.das/ adjective

very great in amount or level, or extremely good

巨大的, 极好的

Tu Youyou has been and still is distinguished for her tremendous <u>vigour</u> and outstanding <u>endurance</u>.

(6)她现在仍然以百分之百的奉献坚持医学研究。

She still *perseveres in* medical research with one hundred percent *commitment* now.

答案 (1)was hugely enthusiastic about (2)for malaria (3)saves (4)became a Nobel Prize winner (5)vigour;endurance (6)perseveres in;commitment

- 2.句式升级
- (7)用虚拟语气改写句(3)

Without artemisinin, 100,000 Africans would die of malaria a year.

如果没有青蒿素,每年将有10万非洲人死于疟疾。

(8)用 such...that 合并句(2)和改写后的句(3)

Artemisinin is *such* a crucial new medicine for malaria *that without it*, 100,000 Africans would die of malaria a year.

青蒿素是治疗疟疾的一种至关重要的新药, 如果没有它, 每年将有 10 万非洲人死于疟疾。

(9)用现在完成进行时改写句(6)

persevere / p3 I.si viər/verb [I]

to try to do or continue doing something in a determined way, despite having problems

锲而不舍, 坚持不懈

She *has been persevering* in medical research with one hundred percent commitment for more than half a century.

半个多世纪以来,她一直以百分之百的献身精神坚持从事医学研究。

答案

- (7) Without artemisinin; would die of
- (8) such; that without it

)has been persevering			
E 句成篇			

参考范文

Dear Frank, 亲爱的弗兰克:

keen /ki I n/ adjective (EAGER)

very interested, eager['i I.gar a. 渴望的], or wanting (to do)

something very much

热衷的; 热心的; 渴望的

Glad to know that you are keen to know more about Chinese scientist Tu Youyou, now I'd like to share what I know about her.

很高兴知道您渴望对中国科学家屠呦呦有更多的了解,现在我想 分享一下我对她的了解。

admit /ədˈmɪt/ verb (ALLOW IN)[T]

to allow someone to enter a place

允许…进入

Tu Youyou was born in 1930 in Zhejiang Province. She was admitted to Beijing University in 1951, where she was hugely enthusiastic about biomedicine, her major course. In 2015 Tu Youyou became a Nobel Prize winner at the age of 85 for her discovery of artemisinin. It is such a crucial new medicine for malaria that without it, 100,000 Africans would die of malaria a year.

屠呦呦 1930 年生于浙江省。她于 1951 年考入北京大学,在那里 她对她的主修课程生物医学充满热情。2015 年,85 岁的屠呦呦因发 现青蒿素获而得诺贝尔奖。它是如此至关重要的疟疾新药,以至于如果没有它,每年将有100,000 名非洲人死于疟疾。

idol / aɪ.dəl/ noun [C]

someone who is admired[ədˈmaɪər 羡慕] and respected very much
偶像,明星

attach /əˈtætʃ/ verb [T] (CONNECT)

to fasten[系紧], join, or connect something

系,绑;连接;使附着;附上;固定

Tu Youyou has been and still is distinguished for her tremendous vigour and outstanding endurance. She has been persevering in medical research with one hundred percent commitment for more than half a century and has become the idol of us Chinese students. Attached is a photograph of Tu Youyou. Hopefully you'll like it.

屠呦呦一直以其充沛的精力和非凡的忍耐力而著名。半个多世纪 以来,她一直以百分之百的献身精神坚持医学研究,成为我们中国学 生的偶像。附件是屠呦呦的照片。希望你会喜欢。

> Yours,此致, Li Hua 李华

■写作积累

【描写励志人物的书面表达词汇升级】

1.在他上大学的时候

while he was in college → while in college

2.积极参加

involve /in volv/ verb [T not continuous]

to include someone in something, or to make them take part in or

feel part of it

使参与, 牵涉

take an active part in—be actively involved in

3.对.....感兴趣

be interested in → be keen[渴望] on

4.喜欢......

be fond of → be enthusiastic[热衷的] about

5.致力于

be devoted[奉献] to→be committed[忠于;投入] to

6.不放弃

do not give up→

refuse to acknowledge[ək'nvlid3 承认] defeat[dɪ'fiːt 失败]

(坚决不服输)

7.坚持

insist/in sist/verb [I]

to say firmly or demand forcefully, especially when others disagree with or oppose what you say

【坚定地说或强烈地要求,尤指当别人不同意或反对你所说的话

坚持说,强调;坚决要求

insist on → persevere[坚持不懈] in

8.能胜任某事

equal /'i I.kwəl/ adjective (ABLE)

[after verb] formal

skilled or brave enough for a difficult duty or piece of work

<u>(能力、勇气)胜任的,合适的,相当的</u>

be able to do sth. be equal to (doing) sth.

9.全心全意地

heart and soul

literary[ˈlɪtərəri a. 文学的]

<u>completely</u>

完全地,全心全意地

heart and soul—with one hundred percent commitment

10.以.....而著名

be famous for be distinguished for

实战演练

figure /'fig.ər/ noun [C] (SHAPE)

1.the shape of the human body, or a person

外形,轮廓;人影;人物

2.a painting, drawing, or model of a person

画像,肖像;塑像

(2019 北京东城高二上期末考试改编,**)

假定你是红星中学高二学生李华。你校英语校刊《人物》专栏以"A Great Figure"为题征集英语短文。请你根据以下要求投稿。词数不少于 100。内容包括:

十	- 100。内容包括:
	1.人物的基本信息;
	2.人物的基本事迹;
	3.人物对你的影响。

答案全解全析 实战演练

One possible version:

Born in 1936, Zhong Nanshan graduated from Beijing Medical College in 1960. He is honored as one of the leading medicine expert in China.

<u>钟南山生于1936 年,1960 年毕业于北京医学院。他被誉为中国领先的医学专家之一。</u> <u>SARS[sa:z]n.</u>

严重急性呼吸综合征,非典

Covid-19 / kəv.vid.nain ti I n/

an infectious[in fek.[əs 传染性的] disease caused by a coronavirus[kə rəo.nə vaiə.rəs 冠 状病毒] (= a type of virus[vaiə.rəs 病毒]), that usually causes fever, tiredness[taird.nəs 疲劳], a cough[kɒf 咳嗽], and changes to the senses of smell and taste, and can lead to breathing problem and severe illness in some people

【一种由冠状病毒(一种病毒)引起的传染病,通常引起发烧、疲劳、咳嗽、嗅觉和 味觉改变,并可导致某些人出现呼吸问题和严重疾病】

新型冠状病毒肺炎

break /breik/ out

broke | broken

(START)

If something dangerous or unpleasant breaks out, it suddenly starts.

突然发生;爆发

appoint verb (PERSON)[T]

to choose someone officially for a job or responsibility

任命; 委派

superb /su 1 p3 1 b/ adjective

of excellent quality; very great

极好的,超级的,杰出的

selfless / self.ləs/ adjective

caring more for what other people need and want rather than for what you yourself need

and want

无私的

effort /'ef.ət/ noun[C or U]

physical or mental activity needed to achieve something

气力;精力;努力

heroic /hiˈrəʊ.ik/ adjective

very brave or great

英勇的,英雄的

disastrous /di zæs.trəs/ adjective

extremely bad or unsuccessful

极其糟糕的; 极为失败的; 灾难性的

Back in 2002 and 2003, Dr. Zhong made great contributions to the fight against SARS. Seventeen years later, when COVID-19 broke out in early 2020, he was appointed to lead the fight. Despite his advanced age, he sometimes worked non-stop for days during that tough time. Thanks to his superb commitment as well as the selfless efforts of heroic Chinese medical workers, we made great progress in the battle against the disastrous disease.

早在2002 年和2003 年,钟南山博士就为抗击非典做出了巨大贡献。17 年后的2020 年 初,当新冠肺炎疫情爆发时,他被任命为抗击疫情的领导。尽管年事已高,但在那段艰难 的日子里,他有时会连续几天不停地工作。由于他卓越的献身精神以及英勇的中国医务工 作者的无私努力,我们在抗击这场灾难性疾病的斗争中取得了巨大的进步。

seek /si : k/ verb [T](SEARCH) formal

sought | sought

to try to find or get something, especially something that is not a physical object

寻找; 寻求 (尤指非物质的东西)

What he has done inspires me to work even harder. And I am determined to seek a career in medicine when I grow up so that I can work for the human health.

他的所作所为激励我更加努力地工作。我决心在长大后从事医学事业,以便为人类的健康而工作。